

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

FC-10-11-12

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, October 29, 2010 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

E. Ascencio
A. Clifford
D. Cuff
I. Djordjevic
C. Erukta
E. Guttermann
J. Kowal
I. Martin
V. Monty
J. Perkins
J. Sipos-Smith
J. Volkhammer

P. Bourdin
C. Coates
R. Despatie (Chair/Président)
J. McDonough Dolmaya
C. Ferguson
L. Hébert
A. Kukla
I. McDonald
B. Morgan
E. Raventós-Pons
D. Spring

C. Campbell
S. Coysh
B. Desrosiers-Tam
J. Drexler
R. Furguele
S. Kirschbaum
K. Lui
K. McRoberts
F. Mougeon
S. Schoenfeld
N. Torti

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 29 octobre 2010 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

R. Despatie congratulated Principal McRoberts who had been presented with the 2010 Ontario Prix Francophile in recognition of the immense contribution he made to francophone life in the province.

He then reminded members of Council of the following visits: for November 19: P. Monahan (VP Academic & Provost) and Rhonda Lenton (Vice Provost Academic); for December 10: Angela Zeno (Manager, Research Accounting) and Renata Faverin (Director, Procurement Services)

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

R. Despatie félicite le principal McRoberts qui vient de recevoir le Prix Francophile de l'Ontario 2010 pour sa contribution exceptionnelle à la vitalité de la communauté francophone de la province.

Il rappelle ensuite aux membres du Conseil les visites suivantes : le 19 novembre : P. Monahan (VP académique et doyen) et Rhonda Lenton (Vice doyenne académique) ; le 10 décembre : Angela Zeno (responsable, comptabilité de la recherche) et Renata Faverin (Directrice, Services des approvisionnements)

2. Minutes of the previous meeting

- **September 24, 2010 – [FC-10-11-06]**

The minutes were approved.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- **24 septembre 2010 – [FC-10-11-06]**

Le procès-verbal est approuvé.

3. Matters arising from the minutes

In response a query about the visit of Susan Dimock, Chair of Senate, it was noted that it had not been re-scheduled yet.

4. Inquiries and Communications

▪ Principal's Remarks

The Principal noted the following:

- NATO spokesperson James Appathurai will speak about the future of transatlantic security at the Fall 2010 John Holmes Memorial Lecture on Thursday, November 4th at 7:30 p.m. in the BMO Conference Centre, Glendon Hall.
- Consultations have begun on the University Academic Plan 2010-2015. The Senate Academic Policy, Planning and Research Committee developed a special survey and all members of the University community are invited to complete it.
- Construction of the new facilities is underway.

▪ Report from Glendon Senate Representative

J. Volkhammer noted the following:

- Glendon has been mentioned in the Higher Education Quality Council of Ontario (HEQCO) report regarding the specialization of universities.
- VP Academic & Provost of York University, P. Monahan and the VP Finance & Administration presented their reports.
- Nominations for members to sit on the Senate T&P Committee are still open.
- The York Community has been invited to complete the survey developed by Senate APPR.
- Concerns have been expressed about the Reading Week being too soon in the academic year.

3. Questions dérivant du procès-verbal

En réponse à une question concernant la visite de Susan Dimock, la présidente du Sénat, on note que cette visite n'a pas encore été replanifiée.

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques du principal

Le principal note les points suivants :

- Le porte-parole de l'OTAN, James Appathurai parlera de l'avenir de la sécurité transatlantique lors de la conférence commémorative John Holmes le jeudi 4 novembre à 19 h 30 dans la salle de conférence BMO, Manoir.
- Les consultations du plan académique 2010-2015 de l'université ont commencé. Le comité de direction, planification et recherche du Sénat a mis au point une enquête spéciale et invite tous les membres de la communauté universitaire à la compléter.
- La construction du nouveau bâtiment est en cours.

▪ Rapport du représentant de Glendon au sénat

J. Volkhammer note les points suivants :

- Glendon a été mentionné dans le rapport du Conseil Ontarien de la qualité de l'enseignement supérieur (COQES) concernant la spécialisation des universités.
- Le VP académique et doyen de l'université, P. Monahan et le VP finance et administration ont présenté leurs rapports.
- Les mises en candidature pour les membres du comité de promotion et de permanence du Sénat sont toujours ouvertes.
- La communauté de York est invitée à compléter l'enquête spéciale mise au point par le PAPR du Sénat.
- On exprime certaines inquiétudes à propos de la semaine de lecture étant trop tôt dans l'année universitaire.

- Principal McRoberts was congratulated on winning the Ontario Francophonie Award.

Synopsis of meeting posted on Senate's web site.

- On félicite le principal McRoberts d' avoir remporté le prix de la francophonie.

Un sommaire de la réunion est posté sur le site web du Sénat.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

E. Guttermann presented the proposal for changes to degree requirements from the **Economics Department** (FC-10-11-07) and it was approved as submitted.

(b) Curriculum Committee

J. Kowal presented the following submissions and they were approved.

- English – FC-10-11-08
- Linguistics & Language Studies – FC-10-11-09
- Philosophy – FC-10-11-10
- Psychology – FC-10-11-11

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

E. Guttermann présente la proposition pour des changements aux exigences des programmes en **Science économique** (FC-10-11-07) et elle est approuvée telle que soumise.

(b) Comité des programmes d'études

J. Kowal présente les soumissions suivantes et elles sont approuvées :

- Anglais – FC-10-11-08
- Linguistique et science du langage – FC-10-11-09
- Philosophie – FC-10-11-10
- Psychologie – FC-10-11-11

6. New Business

R. Despatie initiated an informal discussion on the existence of some of the small standing Committees of Council. He asked for comments on the Academic Resources and Services Committee, the Advisory on Francophone Affairs Committee and the Committee on Enrolments and Retentions and noted that his objective, if in agreement with Council would be to strike them out and propose that they be re-introduced as Ad-hoc Committees when needed. Following a short debate, the general consensus was to go for it.

6. Affaires nouvelles

R. Despatie lance une discussion informelle sur l'existence de certains comités permanents mineurs du Conseil. Il sollicite des commentaires sur le comité des services et ressources universitaires, le comité consultatif des affaires francophones et le comité sur les inscriptions et la rétention. Il note que son objectif, avec l'accord du Conseil, serait de les dissoudre et de les réintroduire comme comités spéciaux en cas de besoin. Après un court débat, il y a un agrément général.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 2:30 p.m.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 30.